
  

  

 

 

 

In Memoriam; André-Louis Périnetti 

 

 

 

 

The former General Secretary and Honorary President of ITI, Mr. André-Louis 

Périnetti, was one of the outstanding leaders and pioneers of ITI. Under his strong 

guidance, and with the assistance of the exceptional Jennifer Walpole, André-Louis 

Périnetti’s tenure contained many highlights, including celebrity endorsements and 

many initiatives that formed the world of ITI, making it an organization which 



 

 

worked for the benefit of theatre, theatre makers and the theatre communities all 

over the world. 

 

His achievements have built the foundation of ITI today. Obviously he also had to 

steer the ship through troubled waters, mainly due to economic crisis and the loss 

of financial assistance of one of the main supporters of ITI. 

 

Without him, ITI would not be where it is now. That is why I personally feel 

indebted to him and would like to express my gratitude to him. 

 

To honour him, we have created this special newsletter “In Memoriam; André-Louis 

Périnetti“. Thanks to Jennifer Walpole and Jean-Marie Périnetti, his son, we were 

able to get the statements of his friends and colleagues. We publish the messages 

in the UNESCO languages of French, English and Spanish. 

 

A great man has passed away. A pioneer of ITI. 

 

My deepest condolences to the family of André-Louis Périnetti 

 

May he rest in peace. 

 

Mohamed Saif Al-Afkham 

President ITI worldwide 

  

 

 

L'ancien secrétaire général et président d'honneur de l'ITI, M. André-Louis 

Périnetti, a été l'un des leaders et pionniers de l'ITI. Sous sa direction et avec l'aide 

de l'exceptionnelle Jennifer Walpole, le mandat d'André-Louis Périnetti contient de 

nombreux faits saillants, y compris le soutien de célébrités et de nombreuses 

initiatives qui ont formé le monde de l'ITI, ce qui en fait une organisation qui 

travaille au profit du théâtre, des acteurs et des communautés de théâtre partout 

dans le monde. Ses réalisations ont construit les bases de l'ITI aujourd'hui. De 



toute évidence, il a dû diriger l’ITI, contre vent et marées, principalement en raison 

de la crise économique et de la perte de l'aide financière d'un des principaux 

partisans de l'ITI. 

  

Sans lui, l’ITI ne serait pas là où il se trouve maintenant. C'est pourquoi je me sens 

personnellement redevable et j'aimerais vous exprimer ma gratitude. 

  

Pour l'honorer, nous avons créé cette newsletter spéciale " En mémoire; André-

Louis Périnetti ".  Merci à Jennifer Walpole et à Jean-Marie Périnetti, son fils, grâce 

à qui nous avons pu obtenir les déclarations de ses amis et collègues. Nous 

publions les messages dans les langues de l'UNESCO en français, anglais et 

espagnol. 

  

Un grand homme est décédé. Pionnier de l'ITI. 

  

Mes plus sincères condoléances à la famille d'André-Louis Périnetti 

  

Qu'il repose en paix. 

  

Mohamed Saif Al-Afkham 

Président de l’ITI Mondial 

 

 

  
  

 

 

 

With the texts of / Avec les textes de: 

•             Mohamed Saif Al-Afkham 

•             Tobias Biancone 



•             Manfred Beilharz 

•             Jennifer Walpole 

•             Stéphane Fievet 

•             Georges Banu 

•             Mohamed Driss 

•             Georgette Gebara 

•             Hamadou Mandé 

•             Ian Herbert 

•             Luz Patricia Moreno Linero 

•             Marc Gooris for the Belgium Centre 

•             Neville Schulman CBE 

•             Faynia Williams 

•             Alain Chevalier 

•             Violeta Cacerres 

•             Mexican Centre/Centre Mexicain 

•             Corneliu Dumitriu 

•             Christine Botbol 

Annexe: 

•             Speech Theatre of Nations, Zurich, 1998 / Discours Théâtre des Nations, 

Zurich, 1998 

 

>>To read the message please click here 
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